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§ 1 
Genomgång av närvaro  
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) förklarade sammanträdet 
öppnat. Nämnden ajournerade sig mellan klockan 18:32-19:58 för 
Öppet forum med allmänhetens frågestund och dagens tema, 
Biologisk mångfald i stadsdelsområdet. Närvaron redovisas på sida 
1. 
 

Sida 2 (32)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-05-23 

§ 2 
Val av justerare och meddelande om tid för 
protokolljustering  

Beslut  
1. Ledamot Kristina Lutz (M) utses att tillsammans med 

ordförande Cecilia Obermüller (MP) justera dagens 
protokoll. 

2. Protokollet ska justeras den 28 maj 2024. 
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§ 3 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden fastställer förslaget till dagordning. 
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§ 4 
Anmälan av protokolljustering  
Anmäls att stadsdelsnämndens protokoll från den 25 april 2024 
justerades den 30 april 2024. 
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§ 5 
Information från stadsdelsförvaltningen  
Stadsdelsdirektör Karin Bülow informerade om att det i SPF 
seniorernas hemtjänstindex ser ut som att förvaltningen ej besvarat 
de enkäter som ligger till grund för indexet. Stadsdelsförvaltningen 
har besvarat dessa så undersökning pågår om varför förvaltningens 
svar inte registrerats. 
  
Vidare informerar hon att av de 788 barn som ansökt om kollo så 
har 641 erbjudits plats. Av dessa är 391 flickor och 250 pojkar. 
  
Förvaltningen firar nationaldagen den 6 juni med aktiviteter i 
kulturhuset i Skarpnäck och den 7-8 juni arrangeras Bagisfestivalen 
tillsammans med Svenska kyrkan. 
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§ 6 
Nämndens frågor till förvaltningen  
Ersättare David Callgren (M) undrar hur förvaltningens förarbete 
kring ungdomars feriearbete går. Stadsdelsdirektör Karin Bülow 
meddelar att förvaltningen ligger i fas och satta målsättningar i 
verksamhetsplanen kommer att uppfyllas. 
  
Ledamot Lena Kling (L) undrar hur arbetet med flytten av 
Björkhagens fritidsgård fortlöper. Avdelningschef Johanna Hult 
berättar att lokalen på Halmstadsvägen renoveras och att nuvarande 
tidplan är att inflytt sker i september. 
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§ 7 
Tertialrapport 1 2024 för Skarpnäcks stadsdelsnämnd  
SKA 2024/281 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till 

Tertialrapport 1 2024 för Skarpnäcks stadsdelsnämnd, 
inklusive bilagor, och överlämnar den till kommunstyrelsen 
och stadens revisorer. 

2. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsen om budgetjustering 
för klimatinvesteringsmedel om 1,0 mnkr för utbyte till 
LED. 

3. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 
budgetjustering för utökade investeringsmedel för maskiner 
och inventarier om 0,3 mnkr för ny plattformshiss till 
gruppbostad LSS på Rusthållarvägen 120 i Bagarmossen. 

4. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsen om budgetjustering 
för utökade investeringsmedel för maskiner och inventarier 
om 0,3 mnkr för ny plattformshiss till gruppbostad LSS på 
Statsrådsvägen 14 i Bagarmossen. 

5. Nämnden godkänner ansökan om medel för 
kompetensutvecklingssatsning om 0,3 mnkr enligt bilaga 
1:4 och bilaga 1:5 

6. Nämnden godkänner åtgärdsplan 2024 kopplat till lokal 
samverkansöverenskommelse mellan stadsdelsnämnden och 
Polismyndigheten enligt bilaga 1:6 

7. Nämnden godkänner anmälan av deltagande enheter i 
stadens kvalitetsutmärkelse 2024. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden bidrar till att kommunfullmäktiges tre 
inriktningsmål och att målen för verksamheterna kan uppfyllas. 
Förvaltningen bedömer att alla kommunfullmäktiges mål för 
verksamhetsområdena kommer att uppnås helt under året. 
Majoriteten av nämndmålen bedöms uppnås helt, förutom ett som 
bedöms uppnås delvis. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
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Särskilt uttalande 
Tjänstgörande ersättare Karro Olofsson (C), ledamot Kristina Lutz 
m.fl. (M) och ledamot Lena Kling (L) anmäler ett särskilt uttalande 
enligt följande: 
  
Vårt arbete i Skarpnäcks stadsdelsnämnd har sin utgångspunkt i 
Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och Kristdemokraternas 
gemensamma vision för Stockholms framtid: En modern, frihetlig, 
trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad, med en mångfald 
av människor, företag och föreningar. Vi bejakar stadens styrkor 
och särart, och framförallt tror vi passionerat på stockholmarnas 
potential och möjligheter att var och en och tillsammans forma sina 
egen framtid och förverkliga sina drömmar. 
  
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
  
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. 
  
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
av staden och som begränsar människors frihet. 
  
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/281-1 Tidigare version (Godkänd - R 1) 
Tertialrapport 1 2024 för Skarpnäcks stadsdelsnämnd 
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 SKA 2024/281-2 Bilaga 1:1 - 1:3 Ansökan om 
budgetjusteringar för särskilda ändamål, SDN15 

 SKA 2024/281-3 Bilaga 1:4 Ansökan om 
kompetensutvecklingssatsning, yrkessvenska 

 SKA 2024/281-4 Bilaga 1:5 Ansökan om 
kompetensutvecklingssatsning, TAKK 

 SKA 2024/281-5 Bilaga 1:6 Åtgärdsplan 2024, lokal 
samverkansöverenskommelse, SDN15 
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§ 8 
Kommunal bojkott av israeliska varor och etiskt hållbara 
inköp  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2024/67 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förslagsställaren vill att stadsdelsnämnden, mot bakgrund av den 
rådande konfliktsituationen i Gaza, ska väcka frågan i 
kommunfullmäktige om bojkott av israeliska varor. 
Förslagsställaren framhåller vikten av att stadens inköp inte ska 
bidra till konflikt och lidande i Gaza. 
 
Förvaltningen ser att stadsdelsnämnden enbart har möjlighet att 
väcka frågor i kommunfullmäktige inom de områden som nämnden 
genom kommunfullmäktiges beslut har rådighet över. Bojkott av 
varor ingår inte i denna uppräkning. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/67-5 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag 
om kommunal bojkott av israeliska varor och etiskt hållbara 
inköp 

 1559071 Medborgarförslag bojkott israeliska varor 
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§ 9 
Rusta upp Tätorps bollplan  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2024/82 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
2. Medborgarförslaget vidarebefordras till idrottsförvaltningen 

för kännedom. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har tagit emot ett medborgarförslag om 
upprustning av Tätorps bollplan. 
 
Tätorps bollplan ligger på parkmark men sköts sedan lång tid 
tillbaka av idrottsförvaltningen. Planen är bokningsbar genom 
idrottsförvaltningens bokningssystem. Förvaltningen föreslår att 
medborgarförslaget vidarebefordras till idrottsförvaltningen för 
kännedom. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/82-3 (Godkänd - R 1) Rusta upp Tätorps bollplan 
 1597175 Tätorp_Bortredigerad 
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§ 10 
Gör om fotbollsplan till utomhustennisbana  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2024/103 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har tagit emot ett medborgarförslag om att göra 
om en fotbollsplan till utomhustennisbana. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att det är värdefullt att den befintliga 
planens mångfunktionella funktion bevaras vilket innebär att den 
kan användas för olika aktiviteter, inte bara för en viss typ av 
bollspel. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/103-3 (Godkänd - R 1) Gör om fotbollsplan till 
utomhustennisplan 

 1597184 tennisbana_Bortredigerad 
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§ 11 
Offentliga pianon  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2024/119 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsnämnd har tagit emot ett medborgarförslag om 
offentliga pianon. Förslagsställaren anser att stadsdelsförvaltningen 
ska samla in och ställa ut begagnade pianon i offentliga miljöer. Det 
skulle vara ett sätt att skapa kultur i vardagen och möjliggöra möten 
mellan människor. 
  
Stadsdelsnämnden äger inga lokaler, utan hyr exempelvis 
Kulturhuset i Skarpnäck som är öppet för alla. Förvaltningen 
bedömer dock inte att ett offentligt piano lämpar sig i Kulturhusets 
foajé och har inte resurser att samla in/köpa in, distribuera och 
underhålla pianon. Ett piano är i huvudsak byggt av levande 
material och trivs bäst i ett stabilt inomhusklimat med jämn 
temperatur och luftfuktighet, därför anser stadsdelsförvaltningen 
inte att det är lämpligt att placera pianon utomhus. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/119-3 (Godkänd - R 1) Offentliga pianon 
 1597171 Offentliga pianon_Bortredigerad 
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§ 12 
Skrivelse om föreningsbidrag  
Svar på skrivelse från Henrietta Ludwig (C), Kristina Lutz 
m.fl. (M) och Lena Kling (L) 
SKA 2024/176 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En skrivelse med ett antal frågor om föreningsbidrag och 
föreningars nyttjande av förvaltningens lokaler överlämnades till 
förvaltningen för handläggning på stadsdelsnämndens sammanträde 
den 22 mars. 
  
Skarpnäcks stadsdelsnämnd har tre lokaler som föreningar kan låna 
kostnadsfritt, med anledning av att lokalerna är kostnadsfria utgör 
de en del av stadsdelsnämndens föreningsbidrag. Vid ansökan om 
föreningsbidrag tas hänsyn till om föreningarna har löpande tillgång 
till de kostnadsfria föreningslokalerna för sin dagliga verksamhet. 
  
Det har under året tillkommit nya föreningar som nyttjar lokalerna. 
I dagsläget finns ingen tydlig annonsering av vilka lokaler som 
finns att nyttja i stadsdelen. Förvaltningen har under året arbetat 
med att möjliggöra en bättre och tydligare information om 
föreningslokalerna via hemsidorna om föreningsstöd på 
start.stockholm. Arbetet förväntas färdigställas innan sommaren 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Ledamot Kristina Lutz (M) yrkar bifall till 
Centerpartiets, Moderaternas och Liberalernas gemensamma förslag 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut och det är förvaltningens samt Centerpartiets, 
Moderaternas och Liberalernas gemensamma förslag. Ordförande 
ställer förslagen mot varandra och finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
Tjänstgörande ersättare Karro Olofsson (C), ledamot Kristina Lutz 
m.fl. (M) och ledamot Lena Kling (L) reserverar sig mot beslutet 
enligt ett gemensamt förslag till beslut enligt följande: 
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Förslag till beslut: 

1. Att delvis godkänna förvaltningens svar på skrivelsen 
2. Att i redovisningen av föreningsbidrag ta med kostnaden för 

varje lokal i tabellen med de övriga bidragen, och att det 
framgår vilka som huvudsakligen nyttjar respektive lokal 

3. Att stadsdelsförvaltningen tar fram ett förslag på hur de kan 
underlätta för föreningar att såväl få kunskap om 
föreningslokalerna som att boka dem. 

4. Att därutöver anföra följande: 
  
Tydlighet och transparens vad gäller föreningslokaler 
Vi vill tacka stadsdelsförvaltningen för utförligt svar angående vår 
skrivelse om föreningsbidragen när det gäller föreningslokaler. 
Dock tycks vi prata förbi varandra angående frågorna om såväl 
redovisning som kännedom om lokalerna. 
  
Vi i C, M och L har i flera års tid efterfrågat en redovisning av 
lokalföreningsbidraget i tabellform, inte minst då lokalhyrorna 
sammanlagt utgör en så stor del av hela föreningsbidraget, i år 
nästan 45 procent. Det blir missvisande om redovisningen kring 
föreningsbidrag endast tar upp det monetära bidraget, exempelvis 7 
000 kr för föreningen A, ifall det inte samtidigt framgår att samma 
förening också helt eller delvis disponerar en lokal vars 
hyreskostnad uppgår till exempelvis 80 000 kr/år. 
  
Vi har också efterfrågat tydlig information om hur föreningar kan få 
låna stadsdelens föreningslokaler, då många av våra föreningar 
ibland behöver lokal men få vet om dessa möjligheter. 
  
Till nämnden 15 juni 2023 la vi ett förslag till beslut där vi anförde 
att det skulle framgå vilka föreningar som i huvudsak disponerar 
respektive föreningslokal, och att det behövde tydliggöras hur 
föreningar kan få tillgång till dessa föreningslokaler. Som svar fick 
vi samma dag en anteckning med en uppskattning av vilka 
föreningar som nyttjat stadsdelens tre föreningslokaler under året. 
Vi antog då att nästa redovisning av lokalföreningsbidragen skulle 
ske på detta sätt. 
  
Då det inte blev någon förändring la vi en ny skrivelse till 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd den 21 mars 2024. I svaret som kommit 
till denna nämnd 23 maj 2024, föreslås att förvaltningen kan 
redovisa hur stor andel i procent av budget för föreningsbidrag som 
ga°r till lokalhyra respektive föreningars verksamheter. Men det är 
knappast ett förtydligande då vi redan vet summan för hela 
föreningsbidraget och summan för lokalkostnaderna. Det vi 
efterfrågar är transparens kring vilka föreningar som drar nytta av 
lokalerna. 
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Vad gäller hur fler föreningar kan få kännedom om att lokalerna 
finns för dem att nyttja och hur de i så fall gör, svarar förvaltningen 
att man under året arbetat med att möjliggöra en bättre och tydligare 
information via hemsidorna om föreningsstöd på start.stockholm. 
Där hittar vi dock ingenting sådant. 
  
Förvaltningen svarar också att det sitter anslag i föreningslokalernas 
fönster där föreningar som önskar använda lokalen anmodas ta 
kontakt med förvaltningen. Ett synligt sådant anslag finns dock i 
endast i Björkhagen, eventuellt också bakom en neddragen persienn 
i Kärrtorp. Ingen skylt i Skarpnäck. Och när en förening godkänd 
för föreningsbidrag i april sökte lokal för sitt årsmöte visade det sig 
väldigt svårt. Efter tre påringningar och ett meddelande på 
lokalgruppens telefonsvarare utan att någon återkom, lyckades 
föreningen få kontakt med lokalintendenten på fjärde försöket. 
Beskedet var då att endast lokalen i Björkhagen är tillgänglig, de i 
Kärrtorp och Skarpnäck lånas inte ut. 
  
Om förvaltningen och vi skattebetalare ska stå för föreningslokaler 
är det rimligt att samtliga för föreningsbidrag godkända föreningar 
på ett enkelt sätt kan få tillgång till dessa. Lika viktigt ur 
demokratisynpunkt är att medborgare tydligt ser vilka föreningar 
som får bidrag i form av kostnadsfria lokaler.   
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/176-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
föreningsbidrag 

 SKA 2024/176-1 Skrivelse om föreningsbidrag 
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§ 13 
Remiss gällande serveringstillstånd  
Svar på remiss från tillståndsenheten, socialförvaltningen (dnr 
9.1.1-5171/2024) 
SKA 2024/259 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning har mottagit en remiss gällande 
serveringstillstånd från Stockholm Blommor4u AB. Ansökan avser 
ett nytt tillstånd för restaurangen Mjölkbaren på Svartågatan 2 
B, Bagarmossen. Ansökan avser måndag till söndag kl. 11:00 till 
00:00 i restaurangen, samt på uteserveringen måndag till söndag kl. 
11:00 till 23:00. 
 
Restaurangen ligger i behörigt avstånd från skolor i ett område utan 
större social problematik. Förvaltningen ser därmed ingen ökad risk 
för oönskade störningar eller olägenheter. Förvaltningen har inget 
att erinra mot ansökan om serveringstillstånd från restaurang 
Mjölkbaren och föreslår att nämnden tillstyrker ansökan. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/259-4 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande- Remiss 
gällande serveringstillstånd 

 SKA 2024/259-1 Remiss rörande alkoholservering 
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Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-05-23 

§ 14 
Motion om informationskampanj för att motverka 
bedrägerier riktade mot äldre  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (Dnr KS 2024/1023) 
SKA 2024/142 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har mottagit en remiss av Motion om 
informationskampanj för att motverka bedrägerier riktade mot 
äldre.  Skribenterna, Linnéa Vinge (SD) och Anders Lindman (SD), 
framför att bedrägerier mot äldre blir allt vanligare. Skribenterna 
föreslår att berörda nämnder ges i uppdrag att genomföra en 
informationskampanj i syfte att motverka bedrägerier mot äldre och 
öka medvetenheten om tillgängliga utbildningspaket. 

 
Förvaltningen delar bilden av att bedrägerier är ett vanligt 
förekommande brott mot äldre personer. Förvaltningen anser att om 
stadsdelsnämnderna ska få i uppdrag att genomföra en 
informationskampanj om bedrägerier mot äldre bör uppmaningen 
utformas som ett budgetuppdrag i kommande budget. Vidare anser 
förvaltningen att en sådan informationskampanj med fördel kan 
samordnas inom staden för att säkerställa samstämmighet. Slutligen 
redogör förvaltningen för redan genomförda och planerade åtgärder 
för att förebygga bedrägerier mot äldre personer. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/142-4 (Godkänd - R 1) Remiss av Motion om 
informationskampanj för att motverka bedrägerier riktade 
mot äldre 

 SKA 2024/142-1 Motion om informationskampanj för att 
motverka bedrägerier riktade mot äldre 
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Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-05-23 

 SKA 2024/142-3 Följebrev Motion om informationskampanj 
för att motverka bedrägerier riktade mot äldre, KS 
2023/1023 
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Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-05-23 

§ 15 
Trafikförändringar i SL- och WÅAB-trafiken 2024/2025  
Kontorsyttrande över remiss från kommunstyrelsen (dnr KS 
2024/445) 
SKA 2024/240 
 

Beslut  
1. Förvaltningens kontorsyttrande läggs till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen i Stockholms stad har mottagit en remiss från 
Region Stockholm gällande trafikförändringar i SL-trafiken 
2024/2025. Kommunstyrelsen har sänt remissen vidare till samtliga 
stadsdelsnämnder och flera facknämnder. Den översända 
bruttolistan på trafikförändringar innehåller förslag avseende bland 
annat linjesträckningar, turtäthet och trafikeringstid. Av de 
förändringar som föreslås i årets bruttolista för Söderort är det inga 
som berör Skarpnäcks stadsdelsområde. Förvaltningen gör ändå ett 
par medskick gällande bland annat behovet av bättre 
tvärförbindelser, fler upp/nedgångar till tunnelbanestationerna samt 
en hållbar och långsiktig lösning på situationen för rulltrapporna 
och hissen vid Bagarmossens tunnelbanestation. 
  
Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att kontorsyttrandet 
läggs till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/240-3 (Godkänd - R 1) Trafikförändringar i SL- 
och WÅAB-trafiken 2024/2025 

 SKA 2024/240-2 Följebrev Trafikförändringar i SL- och 
WÅAB-trafiken 2024/2025 

 SKA 2024/240-2.1 Remiss - Trafikförändringar i SL- och 
WÅAB-trafiken 2024/2025  
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Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-05-23 

§ 16 
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
protokollsutdrag, m.m. enligt lista  
SKA 2024/8 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att anmälan läggs till 
handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/8-12 Skrivelselista 2024-05-23 
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Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-05-23 

§ 17 
Inkomna medborgarförslag enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar inkomna medborgarförslag 

med följande diarienummer till förvaltningen för 
handläggning: 

  
SKA 2024/255 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att medborgarförslaget 
överlämnas till förvaltningen för handläggning. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget 
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Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-05-23 

§ 18 
Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt 
lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger förvaltningsgruppens protokoll 

från den 16 maj 2024 till handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att protokollet läggs till 
handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
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Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-05-23 

§ 19 
Skrivelser från nämndens råd enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger pensionärsrådets protokoll från 

den 16 maj 2024 till handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att protokollet läggs till 
handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
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Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-05-23 

§ 20 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  

Beslut  
1. De inkomna skrivelserna överlämnas till förvaltningen för 

handläggning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Henrietta Ludwig (C), Kristina Lutz m.fl. (M) och Lena Kling (L) 
har inkommit med en skrivelse om behovet av stärkt skydd och stöd 
för socialtjänstens medarbetare. Kristina Lutz m.fl. (M) har 
inkommit med en skrivelse om att Skarpnäck behöver göra sin del 
och punktmarkera varje otrygg plats. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att nämnden överlämnar 
skrivelserna till förvaltningen för handläggning. 

  

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
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Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-05-23 

§ 21 
Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna 
ärenden enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan av delegationsbeslut med 

följande diarienummer till handlingarna: 
  

SKA 2024/239 
SKA 2024/271 

  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att anmälan läggs till 
handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
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Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-05-23 

§ 22 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2024/133 
 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2024/133-2 (Godkänd - R 1) Rapportering av lex Sarah 
2023 inom Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 SKA 2024/133-1 Bilaga 1 Ärendelista lex Sarah 2023 
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2024-05-23 

§ 23 
Borttagen på grund av sekretess  
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Skarpnäcks stadsdelsnämnd 
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2024-05-23 

§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
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Skarpnäcks stadsdelsnämnd 
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2024-05-23 

§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
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2024-05-23 

§ 26 
Borttagen på grund av sekretess  
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